



Special Event Call sign in Memorial of the Greek pilot Vladimir Kokkinakis

We remember and respect, 40 years since the death of Vladimir Kokkinakis

The council of the amateur radio 5th Ocean Club and the Greek branch of it organizes non-profit international radio amateur award which is dedicated to the memory of the great pilot Vladimir Kokkinakis.

We will activate the special event call sign SX40VK (1 - 20 October 2025).

He was born on 1904 and died on 1985. He was a test pilot, specializing in high-altitude flights. 40 years have been passed since the death of the internationally renowned pilot of Greek Vladimir Kokkinakis. He was born on the Black Sea coast, the homeland of many other famous Greeks. His family came from Chios and Chania, and had a significant presence in the skies in the 19th century. He was honored throughout his life with more than 22 awards due to the unprecedented records he constantly broke with the then Soviet aircraft, some of which still stand today. He was one of the Greek pilots who have excelled in the cockpits of aircraft of foreign countries with endless distinctions.

Many hours have been dedicated to Greek television and many websites that refer to his exploits. By searching for his name on the Internet, even after 40 years since his death, we come across hundreds of publications.

In June 2020, the airport of the city of Anapa, on the Black Sea coast, was named "V. K. Kokkinakis Airport" and his artistic bust was erected at the entrance to the airport.

The 5th Ocean Club has 650 members worldwide (pilots and paratroopers).

We have the honor today to be 3 Greek radio amateur members in the 5th Ocean club:

Polydoros Stavropoulos SV1AHH #555 (Leader of the club for Greece), he became a member in October 2019, and is the leader for the Greek section.

Georgios Petrakis SV1GGF #556 (Project Manager SVIAFA), member since November 2019.

Stavros Panagiotopoulos SV1JFL #614, (Award designer) member since February 2022.

Purpose and object of the competition:

So, in honor of the 40th anniversary since the death of Vladimir Kokkinakis we created a beautiful memory diploma for the special call sign **SX40VK**.

Participants:

- All licensed radio amateurs from every official radio country on the planet.
- The Short Wave Listeners (SWL).

Award:

By the support of the international 5th Ocean Club, the color diploma (A4 size) will be awarded automatically and free of charge (electronically) to those who fulfill the rules of the competition (accumulation of 40 points). The awards will be issued from the online address:

<https://hamlog.online/club/5ocean/>

Activators:

The three Greeks [members](#) of the Club who will activate the competition are:

1. Polydoros Stavropoulos [SV1AHH](#) #555 (CW - SSB)
2. George Petrakis [SV1GGF](#) #556 (FT4 - FT8 - RTTY)
3. Stavros Panagiotopoulos [SV1JFL](#) #614, (FT8 – SSB)
4. All members of 5th ocean club with their personal call sings.

Competition duration:

Starts October 1st, 2025 (00.00 UTC) and ends October 20th, 2025 (00.00 UTC).

Modulations: Voice (SSB), CW, FT8, FT4, RTTY.

Bands:

Transmissions will be on air on the amateur radio bands in the shortwave (HF), VHF, UHF, {160M, 80M, 40M, 30M, 20M, 17M, 15M, 12M, 10M, 6M, 2M and 70CM},

Awarding - Rating:

The required number of points to be accumulated to qualify for the award (diploma) is 40.

For each QSO or for reception by listeners (SWL= Short Wave Listener) with:

- members of the “Fifth Ocean” club: SX40VK - 8 points.
- members of the "5th Ocean" club gives 5 points.
- members of the "5th Ocean" club on VHF, UHF and the 160m band with radio amateurs, 5 points extra.

Repeated QSOs are only allowed on different bands and different modulation modes.

All types of digital communications (RTTY, FT8, FT4) count as a DIGI type.

Confirmation of Reception (QSL) Cards:

QSL cards will be sent, the next day free of charge electronically to all radio amateurs who come into radio contact (QSO) with the special call sign SX40VK. The shipment will be made through the two websites eQSL and Hamlog.online. Contacts (adif files) will be posted at the end of each day on the websites: eQSL, Hamlog.online, QRZCQ, QRZ, Clublog and LotW.

Prohibitory term:

Paper cards **will not be accepted** by post or Bureau.

It is not allowed sending the following to the activators,:

- money in any way (IBAN, Paypal, etc.)
- international postal coupons (I.R.C.)
- U.S.D. (green stamps)

Additional terms:

Please:

- follow the rules provided by the legislation and the code of the International Association of Radio Amateurs,
- avoid tuning and testing to the frequency of the SX40VK because it will not be possible to receive the stations that want to participate and there will be a long delay,
- brevity in qso will be a joy to those who wait,
- do not use computer in CW configuration,

We kindly request for your patience and compliance with the terms. Let this award be a great pleasure for all of us.

Polydoros Stavropoulos (SV1AHH) will be responsible for information and comments throughout the competition:

email: sv1ahh@yahoo.gr

Polydoros Stavropoulos (SV1AHH) and the committee of 5th Ocean club has the copyright of the diploma and QSL Card.



**Положение о днях активности
Греческой Секции Клуба любителей-авиаторов «Пятый Океан» в память
о греческом и советском летчике-испытателе Владимире Коккинаки
(SX40VK)**

Клуб радиолюбителей-авиаторов «Пятый Океан» и его Греческое отделение с **1 по 20 октября 2025 года** проводят дни активности, посвящённые **памяти великого летчика-испытателя Владимира Коккинаки**.

Владимир Константинович Коккинаки родился в 1904 году и умер в 1985 году. Он был лётчиком-испытателем, специализирующимся на высотных полётах. Уже 40 лет прошло со дня смерти всемирно известного советского летчика-испытателя (греческого по рождению) Владимира Коккинаки. Он родился на побережье Чёрного моря, на родине многих других известных греков. Его семья была родом с островов Хиос и Ханья и сыграла значительную роль в воздушной авиации в XIX веке. За свою жизнь Владимир Коккинаки был удостоен более 22 наград за беспрецедентные рекорды, которые он постоянно устанавливал на советских самолётах, некоторые из которых сохранились до наших дней. Он был одним из греческих по рождению лётчиков, отличившихся на иностранных самолётах, завоевав множество наград.

Его подвигам посвящены многочисленные телепередачи на греческом телевидении и веб-сайтах. Даже спустя 40 лет после его смерти, в поиске его имени в интернете мы находим сотни публикаций.

В июне 2020 года аэропорт города Анапа на берегу Чёрного моря был назван «Аэропорт имени В. К. Коккинаки», а у входа в аэропорт был установлен его художественный бюст.

Клуб «Пятый Океан» насчитывает 650 членов по всему миру (пилотов и парашютистов).

Сегодня мы имеем честь представить трёх греческих радиолюбителей, входящих в клуб «Пятый Океан»:

Полидорос Ставропулос, SV1ANN № 555 (руководитель клуба от Греции), стал членом клуба в октябре 2019 года и является руководителем греческой секции.

Георгиос Петракис, SV1GGF № 556 (руководитель проекта SVIAFA), член клуба с ноября 2019 года.

Ставрос Панайотопулос, SV1JFL № 614 (дизайнер наград), член клуба с февраля 2022 года.

Мы помним и чтим память о Владимире Коккинаки спустя 40 лет со дня смерти. В память о Владимире Коккинаки с **1 по 20 октября 2025 года** в эфире из Греции будет звучать специальный временный позывной сигнал **SX40VK**, Греческой Секцией и Советом клуба «Пятый Океан» учрежден диплом красивый памятный диплом «**SX40VK**».

К участию в днях активности приглашаются наблюдатели и лицензированные радиолюбители из всех стран мира, официально владеющих радиостанцией, для проведения радиосвязей/наблюдений с радиолюбителями членами клуба «Пятый океан» на всех КВ диапазонах от 1,8 Мгц до 29,7 Мгц, включая WARC диапазоны, а также на 144 Мгц и 433 Мгц.

Условия выполнения диплома «SX40VK».

Связи на диплом засчитываются с **01 октября 2025 (00:00 UTC) по 20 октября 2025 года (00:00 UTC)**.

Для выполнения условий диплома необходимо в дни активности с **01.10.2025 г. по 20.10.2025 г.** необходимо набрать – **40 очков**.

Порядок начисления очков:

- За QSO/SWL с радиолюбителями членами клуба «Пятый океан»: **SX40VK – 8 очков**.

- За QSO/SWL с радиолюбителями членами клуба «Пятый океан» - **5 очков**.

- За QSO/SWL с радиолюбителями членами клуба «Пятый океан» на УКВ, ДМВ и диапазоне 160 м с радиолюбителями, дополнительно **5 очков**.

- Наблюдателям диплом выдается в ручном режиме на основании письменной заявки в виде выписки из аппаратного журнала, заверенной двумя действующими радиолюбителями, направленной на адрес admin@aviaham.org.

Повторные QSO разрешены только на разных диапазонах и разными видами излучения SSB, CW, DIGI. Все виды цифровых связей (RTTY, PSK, MFSK, SSTV, JT65, FT8 и др.) засчитываются как один вид DIGI.

Планируемая активность:

1. Polydoros Stavropoulos [SV1AHH](http://www.hamclub.ru/call/SV1AHH) #555 (CW - SSB)
2. George Petrakis [SV1GGF](http://www.hamclub.ru/call/SV1GGF) #556 (FT4 - FT8 - RTTY)
3. Stavros Panagiotopoulos [SV1JFL](http://www.hamclub.ru/call/SV1JFL) #614, (FT8 – SSB)

ВНИМАНИЕ! Члены клуба «Пятый Океан», могут получить диплом только как активаторы в дни активности с 01 октября 2025 по 20 октября 2025 года.

Активаторам, членам клуба «Пятый Океан», диплом с определенным классом, выдается в зависимости от количества QSO, проведенных в дни активности с 01.10.2025 г. по 20.10.2025 г.:

- 3 класс диплома за **100** QSO.
- 2 класс диплома за **250** QSO;
- 1 класс диплома за **500** QSO;
- диплом «Мастер» за **1000** QSO.

Диплом выдается бесплатно в электронном виде через ресурс: <http://www.hamclub.ru/> или <https://rv6amz.ru/> или <https://hamlog.online> или <https://logradio.ru/>

Обязательным условием является подтверждение QSO на ресурсе <http://www.hamclub.ru/> или <https://rv6amz.ru/> или <https://hamlog.online> или <https://logradio.ru/>

Получить более полную Информацию Вы сможете у Менеджера Диплома Polydoros Stavropoulos (SV1AHH) email: sv1ahh@yahoo.gr

QSL-карточки будут отправлены бесплатно в электронном виде на следующий день всем радиолюбителям, установившим радиосвязь (QSO) со специальным позывным SX40VK. Отправка будет осуществляться через два сайта: eQSL и Hamlog.online. Контактные данные (файлы adif) будут публиковаться в конце каждого дня на сайтах: eQSL, Hamlog.online, QRZCQ, QRZ, Clublog и LotW.

ВНИМАНИЕ! Бумажные карточки не принимаются к отправке по почте или через Бюро.

Запрещается отправлять активаторам следующее:

- деньги любым способом (IBAN, PayPal и т. д.)
- международные почтовые купоны (I.R.C.)
- доллары США (зелёные марки)

Дополнительные условия:

Пожалуйста:

- соблюдайте правила, установленные законодательством и кодексом Международной ассоциации радиолюбителей,
- избегайте настройки и проверки частоты SX40VK, так как в этом случае не будет возможности принять станции, желающие принять участие, и возникнет длительная задержка,
- краткость в QSO будет порадовать тех, кто ждёт,
- не используйте компьютер в режиме CW,

Мы просим вас проявить терпение и соблюдать условия. Пусть эта награда станет для всех нас большой радостью. Полидорос Ставропулос (SV1AHH) будет отвечать за информацию и комментарии на протяжении всех дней активности: email: sv1ahh@yahoo.gr

Полидорос Ставропулос (SV1AHH) и оргкомитет клуба «Пятый океан» обладают авторскими правами на диплом и QSL-карточку.

Клуб радиолюбителей-авиаторов «Пятый Океан»:
<https://www.aviaham.org>